

Kafkasya Çalışmaları
Sosyal Bilimler Dergisi

Yıl 2, Sayı 3, Eylül 2016

Journal of Caucasian Studies

Volume 2, Issue 3, September 2016

**Журнал «Кавказоведческие
исследования»**

Год 2, Выпуск 3, сентябрь 2016

İstanbul / Istanbul / Стамбул

2016

KAFKASYA ÇALIŞMALARI Sosyal Bilimler Dergisi

Yıl 2 Sayı 3 Eylül 2016

Kafkasya Çalışmaları - Sosyal Bilimler Dergisi, uluslararası hakemli bir dergidir. Yılda iki kez, Eylül ve Mart aylarında yayımlanır. Derginin elektronik versiyonuna <http://dergipark.ulakbim.gov.tr/jcs> adresinden erişilebilir. Makale yazım ve yayın ilkeleri derginin internet sayfasında yer almaktadır. Abonelik işlemleri için info@jocas.net adresinden iletişim kurabilirsiniz.

JOURNAL OF CAUCASIAN STUDIES (JOCAS)

Vol. 2 Number 3 September 2016

The Journal of Caucasian Studies (JOCAS) is a peer-reviewed bi-annual international academic journal, published in March and September. The electronic version of JOCAS can be read at <http://dergipark.ulakbim.gov.tr/jcs>. Author guidelines and editorial policies on submission of manuscripts can be found on the same website. For information on individual and institutional subscriptions, please contact the journal Administration through the contact details below.

ЖУРНАЛ «КАВКАЗОВЕДЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ»

Год 2 Вып. 3 Сентябрь 2016

Научный журнал «Кавказоведческие исследования» выходит 2 раза в год (сентябрь, март). Электронная версия журнала размещена на платформе <http://dergipark.ulakbim.gov.tr/jcs>. Оформить подписку на журнал можно по адресу info@jocas.net. Порядок опубликования статей изложен на соответствующей странице журнала.

Sahibi ve Sorumlusu / Owner and Editor in Chief / Ответственный редактор

Murat Topçu (Paşu)

Editörler / Editors / Редакторы

Zeynel Abidin Besleney, Ümit Ekin, Murat Topçu (Paşu), Tufan Turan

Sayı Editörleri / Issue Editors / Редакторы номера

Ümit Ekin, Zeynel Abidin Besleney, Tufan Turan

Kapak Resmi: Musa Paşa (Kunduhov)

Baskı-Cilt / Printed by / Типография

Birlik Baskı Teknikleri, Birlik Sokak, No: 2, Nevin Arıcan Plaza, 1. Levent /İstanbul

ISSN 2149-9527 (basılı / print)

ISSN 2149-9101 (çevrimiçi / online)

Arkeoloji ve Sanat Yayınları

Hayriye Cad. Cezayir Sok. No: 5/2 Beyoğlu-İstanbul

Tel: 0212 293 03 78 Fax: 0212 245 68 77

<http://dergipark.ulakbim.gov.tr/jcs/index> / info@jocas.net

İÇİNDEKİLER / CONTENTS / СОДЕРЖАНИЕ

- 1 General Musa Kunduhov'un Osmanlı İmparatorluğu'ndaki Hayatı ve Faaliyetlerine İlişkin Bazı Olgular ve Düşünceler
Georgy Chochiev
- 23 Kuzey Kafkasya'da Mevcut ve Potansiyel Etnik Çatışma Alanları
Osman Tekir
- 47 Belirsizlik Hatları: Kuzey Kafkasya Sınır Bölgeleri
Thomas M. Barrett
- 83 Ottoman Policies on Circassian Refugees in the Danube Vilayet in the 1860s and 1870s
Ventsislav Muchinov
- 97 The Circassian-Polish-Hungarian Alliance in the Final Days of the 1848-1849 Hungarian Revolution
György Csorba
- 115 Ресурсы позднеимперской «русификации»: опыт Центрального Кавказа
Елена И. Кобахидзе

DERGİNİN TARANDİĐİ İNDEKSLER / JOCAS IS INDEXED IN /ИНДЕКСЫ
НАУЧНОГО ЦИТИРОВАНИЯ



Akademia Sosyal Bilimler İndeksi
(Asos Index)



ResearchBib



Akademik Dizin (Akademik Türk
Dergileri İndeksi)



AcademicKeys



Scientific Indexing Services



Advanced Sciences Index



türk eğitim indeksi

Türk Eğitim İndeksi



CiteFactor



Eurasian Scientific Journal Index



MLA International Bibliography



Academic Researches Index



Open Academic Journals Index



Crossref



International Institute of Organized Research (I2OR)

YAYIN KURULU

Zeynel Abidin Besleney, Dr., JOCAS, Londra, İngiltere

Georgy Chochiev, Dr., Kuzey Osetya Cumhuriyeti Beşeri ve Sosyal Araştırmalar Enstitüsü, Vladikafkas, Rusya Federasyonu

Ümit Ekin, Doç. Dr., Sakarya Üniversitesi Kafkas Araştırmaları Uygulama ve Araştırma Merkezi, Sakarya, Türkiye

Lars Funch Hansen, Dr., Malmö Üniversitesi Dil, Göç ve Toplum Çalışmaları Fakültesi, Azınlık Çalışmaları Merkezi, İsveç & Kopenhag Üniversitesi Kültürlerarası Araştırmalar ve Bölge Çalışmaları Bölümü, Danimarka

B. George Hewitt, Prof. Dr., Londra Üniversitesi Doğu ve Afrika Çalışmaları Okulu (SOAS), Londra, İngiltere

Anzor Kushhabiev, Dr., Rusya Bilimler Akademisi Sosyo-Politik Araştırmalar Merkezi, Naçık, Kabardey-Balkar Cumhuriyeti, Rusya Federasyonu

Seteney Shami, Prof. Dr., Arap Sosyal Bilimler Konseyi, Beyrut, Lübnan

Madina Tlostanova, Prof. Dr., Linköping Üniversitesi, Tematik Çalışmalar Bölümü (TEMA) / Toplumsal Cinsiyet Çalışmaları (TEMAG), Linköping, İsveç

Murat Topçu (Papşu), Dr., Okan Üniversitesi, İnsan ve Toplum Bilimleri Fakültesi, Çeviribilim Bölümü Rusça Mütercim-Tercümanlık Abd, Tuzla, İstanbul, Türkiye

Tufan Turan, Yrd. Doç. Dr., Sakarya Üniversitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Tarih Bölümü, Sakarya, Türkiye

Sufian Zhemukhov, Dr., George Washington Üniversitesi, Washington, ABD

DANIŐMA KURULU

Chen Bram, Dr., Truman BarıŐı GeliŐtirme Enstitüsü, Hebrew Üniversitesi, Kudüs, İsrail

Önder Duman, Doç. Dr., Ondokuz Mayıs Üniversitesi, Fen-Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Samsun, Türkiye

Musa Eken, Prof. Dr., Sakarya Üniversitesi Siyasal Bilgiler Fakültesi, Siyaset Bilimi ve Kamu Yönetimi Bölümü, Sakarya, Türkiye

Ayhan Kaya, Prof. Dr., İstanbul Bilgi Üniversitesi Sosyal ve BeŐeri Bilimler Fakültesi, Uluslararası İliŐkiler Bölümü, İstanbul, Türkiye

Bekir Koç, Prof. Dr., Ankara Üniversitesi Dil ve Tarih-Coğrafiya Fakültesi, Tarih Bölümü, Ankara, Türkiye

Madina Pashtova, Dr. Adıgey Cumhuriyeti BeŐeri AraŐtırmalar Enstitüsü, Maykop, Rusya Federasyonu

Margarita Koleva Dobрева, Yrd. Doç. Dr., Bulgaristan Bilimler Akademisi, Balkan AraŐtırmaları Enstitüsü, Sofya, Bulgaristan

Ömer Turan, Prof. Dr., Orta Doėu Teknik Üniversitesi, Fen-Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Ankara, Türkiye

Boris Urusov, Batı Kafkasya Analiz Merkezi, Çerkessk, Karaçay-Çerkes Cumhuriyeti, Rusya Federasyonu

Karina Vamling, Prof. Dr., Malmö Üniversitesi, Kültür ve Toplum Çalışmaları Fakültesi, Kafkasya Çalışmaları Bölümü, Malmö, İsveç

SAYI HAKEMLERİ

Jülide Akyüz Orat, Prof. Dr., Ankara Üniversitesi, Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi, Tarih Bölümü, Ankara, Türkiye

Svetlana A. Aylarova, Doç. Dr., Kuzey Osetya RBA V.İ. Abayev Beşeri ve Sosyal Bilimler Enstitüsü ve Kuzey Osetya-Alanya Devlet Üniversitesi, Tarih Bölümü, Vladikavkaz, Rusya Federasyonu

Anjela K. Cheucheva, Prof. Dr., Adıgey Devlet Üniversitesi, Genel Tarih Bölümü, Maykop, Rusya Federasyonu

Derya Derin Paşaoğlu, Yrd. Doç. Dr., Karadeniz Teknik Üniversitesi, Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Trabzon, Türkiye

Benjamin Fortna, Prof. Dr., Arizona Üniversitesi, Sosyal ve Davranış Bilimleri Koleji, Orta Doğu ve Kuzey Afrika Çalışmaları Okulu, Tucson, Arizona, Amerika Birleşik Devletleri

Bekir Koç, Doç. Dr., Ankara Üniversitesi, Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi, Tarih Bölümü, Ankara, Türkiye

İbrahim Köremezli, Yrd. Doç. Dr., Eskişehir Osmangazi Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Uluslararası İlişkiler Bölümü, Eskişehir, Türkiye

Mustafa Sarı, Yrd. Doç. Dr., Sakarya Üniversitesi, Fen-Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Sakarya, Türkiye

Dimitris Stamatopoulos, Prof. Dr., Makedonya Üniversitesi, Balkan, Slav ve Doğu Çalışmaları Okulu, Selanik, Yunanistan

Enis Şahin, Prof. Dr., Sakarya Üniversitesi, Fen-Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Sakarya, Türkiye

Abdullah Temizkan, Doç. Dr., Ege Üniversitesi, Türk Dünyası Araştırmaları Enstitüsü, Sosyal Ekonomik ve Siyasal İlişkiler Ana Bilim Dalı, İzmir, Türkiye

Serkan Yazıcı, Doç. Dr., Sakarya Üniversitesi, Fen-Edebiyat Fakültesi, Tarih Bölümü, Sakarya, Türkiye

EDITORIAL BOARD

Zeynel Abidin Besleney, Dr, JOCAS, London, UK

Georgy Chochiev, Dr, PhD in History, Senior Research Fellow, North Ossetian Institute for the Humanities and Social Sciences, Vladikavkaz, Russian Federation

Ümit Ekin, Assoc. Prof, PhD in Ottoman History, Director of the Centre for Caucasian Studies, Sakarya University, Sakarya, Turkey

Lars Funch Hansen, Dr, Department of Cross-Cultural and Regional Studies, University of Copenhagen & Minority Studies Section, Department of Language, Migration, Society, Malmö University, Malmö, Sweden

B. George Hewitt, Prof, PhD (Cantab.) in Linguistics, Professor of Caucasian Languages at School of Oriental and African Studies (University of London), Fellow of the British Academy

Anzor Kushhabiev, Dr, PhD in History, Senior Staff Scientist at the Social and Political Research Centre of the Russian Academy of Sciences, Nalchik, Republic of Kabardino-Balkaria, Russian Federation

Seteney Shami, Prof, PhD in Anthropology, Director General at the Arab Council for the Social Sciences, Beirut, Lebanon

Madina Tlostanova, PhD., Chair in Postcolonial Feminism, Linköping University, Department of Thematic Studies (TEMA) / Gender Studies (TEMAG), Linköping, Sweden

Murat Topçu (Papşu), Dr, Faculty of Humanities and Social Sciences, Translation Studies in Russian, Okan University, Tuzla, Istanbul, Turkey

Tufan Turan, Asst. Prof, Department of History, Faculty of Science and Literature, Sakarya University, Sakarya, Turkey

Sufian Zhemukhov, Dr, PhD in History (Russian Academy of Sciences), Senior Research Associate, George Washington University, Washington DC, USA

BOARD OF ADVISERS

Chen Bram, Dr, Anthropologist, Organizational Consultant, Research Fellow at the Truman Institute for the Advancement of Peace, Hebrew University, Jerusalem, Israel

Önder Duman, Assoc. Prof, Department of History, Faculty of Science and Literature, 19 Mayıs University, Samsun, Turkey

Musa Eken, Prof, Department of Politics and Public Administration, Faculty of Political Science, Sakarya University, Sakarya, Turkey

Ayhan Kaya, Prof, Director of the European Institute, Jean Monnet Centre of Excellence Department of International Relations of Istanbul Bilgi University, Istanbul, Turkey

Bekir Koç, Prof, Department of History, Faculty of Geography, History and Languages, University of Ankara, Ankara, Turkey

Margarita Koleva Dobрева, Asst Prof, Institute of Balkan Studies at the Centre of Thracology, Sofia, Bulgaria

Madina Pashtova, Dr, Candidate of Philological Science, Leading Researcher at the Department of Ethnology, Adygean Republican Institute of the Humanities, Maikop, Republic of Adygeya, Russian Federation

Ömer Turan, Prof, Department of History, Faculty of Science and Literature, Middle Eastern Technical University, Ankara, Turkey

Boris Urusov, Political Scientist, West Caucasian Research Center, Cherkessk, Republic of Karachay-Cherkessia, Russian Federation

Karina Vamling, Prof, Department of Caucasus Studies, Faculty of Culture and Society, Malmö University, Malmö, Sweden

REVIEWERS FOR THE CURRENT ISSUE

Jülide Akyüz Orat, Prof., Department of History, Faculty of Languages, History and Geography, University of Ankara, Ankara, Turkey

Svetlana A. Aylarova, Assoc. Prof., Department of History, North Ossetian Institute of Humanitarian and Social Studies n.a. V.I. Abaeva VSC RAS and Government of Republic of North Ossetia-Alania, Vladikavkaz, Russian Federation

Anjela K. Cheucheva, Prof., Department of History, Adyghe State University, Maikop, Republic of Adyghea, Russian Federation

Derya Derin Paşaoğlu, Asst. Prof., Department of History, Faculty of Literature, Karadeniz Technical University, Trabzon, Turkey

Benjamin Fortna, Prof., School of Middle Eastern and North African Studies, College of Social & Behavioral Sciences, University of Arizona, Tucson, United States

Bekir Koç, Prof., Department of History, Faculty of Languages, History and Geography, University of Ankara, Ankara, Turkey

İbrahim Köremezli, Asst. Prof., Department of International Relations, Faculty of Economics and Administrative Sciences, Osmangazi University, Eskişehir, Turkey

Mustafa Sarı, Asst. Prof., Department of History, Faculty of Arts and Sciences, University of Sakarya, Sakarya, Turkey

Dimitris Stamatopoulos, Prof., School of Balkan, Slavic and Oriental Studies, University of Macedonia, Thessaloniki, Greece

Enis Şahin, Prof., Department of History, Faculty of Arts and Sciences, University of Sakarya, Sakarya, Turkey

Abdullah Temizkan, Assoc. Prof., Turkic World Research Institute, Department of Social Economical and Political Relations Ege University, İzmir, Turkey

Serkan Yazıcı, Assoc. Prof., Department of History, Faculty of Arts and Sciences, University of Sakarya, Sakarya, Turkey

РЕДАКЦИОННАЯ КОЛЛЕГИЯ

Зейнель Абидин Бесленей, доктор, г. Лондон, Великобритания

Суфьян Жемухов, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Университета Джорджа Вашингтона, г. Вашингтон, США

Анзор Кушхабиев, доктор исторических наук, ведущий научный сотрудник Центра социально-политических исследований КБНЦ РАН, г. Нальчик, Россия

Мадина Тлостанова, доктор филологических наук, ординарный профессор постколониального феминизма, Институт тематических исследований, Отделение гендерных исследований, Линчёпингский университет, Линчёпинг, Швеция

Мурат Топчу (Папшу), доктор филологических наук, Факультет естественных и гуманитарных наук, Русское переводческое отделение, Университет Окан, г. Стамбул, Турция

Туфан Туран, доктор исторических наук, доцент кафедры истории Сакарского университета, г. Сакарья, Турция

Ларс Фундж Хансен, доктор-антрополог, Департамент языка, миграции, общества, Университет Мальмё, Швеция & Департамент межкультурных и региональных исследований Копенгагенского университета, г. Копенгаген, Дания

Б. Джордж Хьюит, профессор, специалист по кавказским языкам, СОАС, Лондонский университет, г. Лондон, Великобритания

Георгий Чочиев, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Северо-Осетинского института гуманитарных и социальных исследований, г. Владикавказ, РФ

Сетеней Шами, антрополог, профессор, генеральный директор Арабского Совета по социальным наукам, г. Бейрут, Ливан

Юмит Экин, доктор исторических наук, директор Центра кавказских исследований Сакарского университета, г. Сакарья, Турция

НАУЧНЫЙ СОВЕТ

Хэн Брам, доктор-антрополог, Труман институт по улучшению мира, Хебревский университет, г. Иерусалим, Израиль

Карина Вамлинг, профессор Департамента кавказских исследований Мальмё университета, г. Мальмё, Швеция

Ондер Думан, доктор исторических наук, Университет Ондокуз Майыс, г. Самсун, Турция

Айхан Кая, доктор межнациональных отношений, профессор Стамбульского Билги Университета & Директор Института Европейского Союза, г. Стамбул, Турция

Маргарита Колева-Добрева, доктор исторических наук, Институт по балканистике при БАН, г. София, Болгария

Бекир Коч, доктор исторических наук, профессор кафедры истории Анкарского университета, г. Анкара, Турция

Мадина М. Паштова, кандидат филологических наук, ведущий научный сотрудник Адыгейского республиканского института гуманитарных исследований, г. Майкоп, РФ

Омер Туран, доктор исторических наук, профессор, заведующий кафедрой истории Технического университета Ближнего Востока (ODTÜ), г. Анкара, Турция

Борис Урусов, прелседатель Карачаево-Черкесской региональной общественной организации «Западно-кавказский аналитический центр», г. Черкесск, РФ

Муса Экен, профессор Департамента политики и государственного управления, проректор Сакарского университета, г. Сакарья, Турция

РЕЦЕНЗЕНТЫ

Светлана А. Айларова, доктор исторических наук, профессор кафедры этнокультурологии Северо - Осетинского государственного ун. им. К.Л. Хетагурова; Северо-Осетинский института гуманитарных и социальных исследований им. В.И. Абаева ВНЦ РАН, г. Владикавказ, Россия

Ибрахим Коремезли, доктор кафедры международных отношений Факультета экономического и государственного управления, Эскишехир Османгази университет, г. Эскишехир, Турция

Бекир Коч, доктор исторических наук, профессор кафедры истории Анкарского университета, г. Анкара, Турция

Жюлиде Акюз Орат, доктор исторических наук, профессор кафедры истории Анкарского университета, г. Анкара, Турция

Дерья Дерин Пашаоглу, доктор исторических наук, доцент кафедры истории Черноморского технического университета, г. Трабзон, Турция

Мустафа Сары, доктор исторических наук, доцент кафедры истории Сакарского университета, г. Сакарья, Турция

Димитрис Стаматопулос, профессор Факультета балканских, славянских и восточных отношений, Университет Македонии, г. Салоники, Греция

Абдуллах Темизкан, доктор исторических наук, доцент Института исследований тюркского мира Эгейского университета, г. Измир, Турция

Бенджамин Фортна, профессор Центра исследований Ближнего Востока и Северной Африки, Факультет социальных и поведенческих наук Аризонского университета, г. Тусон, США

Анжела К. Чеучева, доктор исторических наук, профессор кафедры всеобщей истории Адыгейского государственного университета, г. Майкоп, Россия

Энис Шахин, доктор исторических наук, профессор кафедры истории Сакарского университета, г. Сакарья, Турция

Серкан Языджи, доктор исторических наук, доцент кафедры истории Сакарского университета, г. Сакарья, Турция